
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren
Erhvervsministeren

Dato: 30. marts 2023

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

L 74
Forslag til lov om vejafgift.
Af skatteministeren (Jeppe Bruus)

Samrådsspørgsmål A
Vil ministeren redegøre for, hvordan regeringen vil sikre, at den kommende kilome-
terafgift på lastbiler ikke vil flytte transporterhvervet væk fra yderområderne og ik-
ke vil svække Danmarks internationale konkurrenceevne gennem forringede ramme-
vilkår for erhvervet, som erhvervsministeren udtrykker er en prioritet for regeringen? 
Der henvises til erhvervsministerens udtalelser i artiklen »Morten Bødskov: ”Erhvervs-
politik er vigtigere end nogensinde”«, Dansk Erhverv Magasinet, den 13. marts 
2023. (https://www.danskerhverv.dk/dansk-erhverv-magasinet/01-23/morten-bodskov-er-
hvervspolitik-er-vigtigere-end-nogensinde/). Det bemærkes, at blandt andet Dansk Er-
hvervs direktør Brian Mikkelsen har udtalt, at den kommende kilometerafgift kun vil gøre 
det dyrere og ikke grønnere for transporterhvervet, jf. artiklen »Ny vejafgift gør ikke 
transporten grønnere, kun dyrere« Finans, den 28. marts 2023. (Ny vejafgift gør ikke 
transporten grønnere, kun dyrere (finans.dk)).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DD) og Betina Kastbjerg (DD).

På udvalgets vegne
Jesper Petersen
formand
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